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Wolfwerende omheining  -  Subsidiëring

Naar aanleiding van een stijgend aantal wolvenaanvallen wordt de oproep voor het 
plaatsen van wolfwerende omheiningen meermaals herhaald. Er komt voor niet-
professionele veehouders hieromtrent een nieuw subsidiebesluit aan, waarbij het 
subsidiepercentage opgetrokken zou worden tot 90%. Zo zou er een betere omschrijving 
van de te hanteren normen en materialen zijn en is er een uitbreiding van het aantal 
kleinveesoorten naar schaapachtigen, kameelachtigen en hertachtigen. In de pers van 1 
oktober jl. vernamen we dat ook niet-professionele paardenhouders subsidies krijgen 
voor bescherming tegen de wolf. In aanmerking komen pony’s, ezels en paardachtigen 
met een schofthoogte van maximaal 148 centimeter.

1. Hoeveel meter wolfwerende omheiningen werd er al geplaatst? Graag een overzicht 
per provincie voor de jaren 2019, 2020 en heden 2021 met vermelding of het om 
een klein of groot bedrijf gaat (brutobedrijfsresultaat 40.000 euro), of het over 
hobbyboeren of professionele landbouwers gaat en voor welke dieren de omheining 
werd aangevraagd.

2. Hoeveel subsidiedossiers werden hiervoor aangevraagd? Graag een overzicht per 
provincie voor de jaren 2019, 2020 en heden 2021 met vermelding of het om een 
klein of groot bedrijf gaat (brutobedrijfsresultaat 40.000 euro), of het over 
hobbyboeren of professionele landbouwers gaat en voor welke dieren de omheining 
werd aangevraagd.

3. Hoeveel dossiers werden al uitbetaald? Wat is het bedrag dat werd uitbetaald? Graag 
een overzicht per provincie voor de jaren 2019, 2020 en heden 2021 met vermelding 
of het om een klein of groot bedrijf gaat (brutobedrijfsresultaat 40.000 euro), of het 
over hobbyboeren of professionele landbouwers gaat en voor welke dieren de 
omheining werd aangevraagd.

4. Hoeveel bedraagt de gemiddelde kostprijs per lopende meter wolfwerende 
omheining? Hoe verhoudt deze gemiddelde kostprijs zich met de 4,80 euro per 
lopende meter die gesubsidieerd wordt?

5. In welke mate wordt het beleid bijgesteld voor professionele paardenhouderijen 
gezien het stijgend aantal aanvallen op pony’s en toekomstig mogelijk ook paarden?
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ANTWOORD 
op vraag nr. 88 van 15 oktober 2021  
van STEVEN COENEGRACHTS

1. Deze vraag werd recent beantwoord in SV 44 van 6 oktober van collega Pieters.

Op basis van de huidige gegevens kan ik deze vraag niet volledig beantwoorden. Wel 
kan een goede inschatting gegeven worden op basis van de reeds goedgekeurde 
subsidiedossiers. Eind september zijn er in totaal 173 subsidiedossiers goedgekeurd 
voor een bedrag van 203.351,53 euro. Een opsplitsing per gemeente is momenteel 
niet beschikbaar, wel per jaar en per provincie.

o 2019: 54 goedgekeurde dossiers, waarvan 50 uit Limburg en 4 uit Antwerpen. 
In totaal 72.548,84 euro uitbetaald, waarvan 69.892,56 euro in Limburg.

o 2020: 67 goedgekeurde dossiers, waarvan 48 uit Limburg en 19 uit Antwerpen. 
In totaal 76.789,83 euro uitbetaald, waarvan 56.949,28 euro in Limburg.

o 2021: tot nu toe 52 goedgekeurde dossiers, waarvan 51 uit Limburg en 1 uit 
Antwerpen. In totaal 54.012,86 euro uitbetaald. Er zijn nog heel wat dossiers in 
procedure, waardoor de cijfers nog zullen stijgen.

Om een raming van de oppervlakte wolfwerende weides te bekomen, zouden we een 
extrapolatie moeten maken op basis van de gemiddelde oppervlakte uit een steekproef 
van goedgekeurde subsidiedossiers. Alhoewel dat een zeer indicatief cijfer is, geef ik 
u dit cijfer ter informatie mee. De inschatting van mijn administratie is dat we zo over 
minstens 2016 hectare grasland kunnen spreken die op dit moment wolfproof omheind 
werd. Dit komt overeen met een lengte van 108 kilometer wolfwerend raster. 

2. Het overzicht voor 2019 en 2020 vindt u terug als antwoord op vraag 233 van 
17/11/2020. Het overzicht voor 2021 gaat in bijlage 1. In het overzicht is opgenomen 
waar de weide(s) gelegen is, over welke dieren het gaat en welk bedrag werd 
uitbetaald. Het betreft de cijfers voor de amateur-veehouders. Ik beschik niet over 
informatie over de eventuele lopende aanvragen in het kader van de recente 
subsidiemogelijkheden voor wolfwerende maatregelen in het kader van de VLIF-
regeling voor professionele veehouders.

3. Het overzicht voor 2019 en 2020 vindt u terug als antwoord op vraag 233 van 
17/11/2020. Het overzicht voor 2021 gaat in bijlage 1. In het overzicht is opgenomen 
waar de weide(s) gelegen is, over welke dieren het gaat en welk bedrag werd 
uitbetaald. Ik herhaal nog even dat het enkel de cijfers betreft voor de amateur-
veehouders. In de tabel is opgenomen voor welke diersoorten er een aanvraag is 
ingediend. Uiteraard wordt er enkel een vergoeding gegeven voor de diersoorten die 
volgens de subsidieregeling in aanmerking komen. Ik beschik niet over informatie over 
de eventuele lopende aanvragen in het kader van de recente subsidiemogelijkheden 
voor wolfwerende maatregelen in het kader van de VLIF-regeling voor professionele 
veehouders.

4. In de huidige regeling wordt niet per lopende meter gesubsidieerd maar worden de 
nodige materialen om de omheining wolfproof te maken, gesubsidieerd. In de regeling 
die in voorbereiding is, wordt € 4,8/m als referentie genomen voor het wolfwerend 
maken, naast de onderhoudsbijdrage. Deze € 4,8/m werd bepaald op basis van de 
compatibiliteit met de regeling voor professionele veehouders via Departement 
Landbouw en Visserij, en rekening houdend met de reeds ingediende aanvragen. We 



zijn ons bewust van het feit dat in sommige situaties (bv. in een complex terrein of bij 
specifieke dieren) de € 4,8/m niet voldoende zal zijn. Om die reden kan dit bedrag bij 
het indienen van het subsidiedossier mits verantwoording verhoogd worden tot 
maximaal € 9,6/m.

5. Professionele vee- en paardenhouders kunnen subsidies verkrijgen via de VLIF-
regeling, die gecoördineerd wordt door het departement Landbouw en Visserij. Deze 
vraag kan dus best gesteld worden aan collega minister Crevits.
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Overzicht dossiers 2021

http://www.vlaamsparlement.be/link?id=13600

